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Referat fra Roskilde Svømnings ordinære generalforsamling,  

som blev afholdt d. 19.03.2024 i Byens Hus 

 

Punkt 1. Valg af dirigent 

Anne Jørgensen blev valgt som dirigent. Hun konstaterede, at generalforsamlingen var indkaldt 
rettidigt, regnskabet for 2023 og budgetforslaget for 2024 var udsendt rettidigt. Dirigenten konstaterede 
ligeledes, at der var 24 stemmeberettigede tilstede ved generalforsamlingen. 

 

Punkt 1.1 Valg af referent 

Tina Friis blev valgt som referent. 

 

Punkt 2 Bestyrelsens beretning 

Kristian Isaksen aflagde bestyrelsens beretning. Denne er vedlagt som separat fil. 

 

Punkt 3 Forelæggelse af det reviderede regnskab 

Maibrit Johansen gennemgik det reviderede regnskab for 2023.  

Resultatet er desværre dårligere end forventet, og er endt med et resultat på - 228.367 kr. Roskilde 
Svømning har haft en nettoomsætning på 2.280.160 kr. Dertil kommer en indtægt på 125.215 kr. fra 
løntilskud og kontingentrefusion fra corona-nedlukningen. Roskilde kommune har givet 100.000 kr. 
mere i aktivitetstilskud i 2023 end i 2022. Indtægterne for aktiviteter arrangeret i svømmeskoleregi er 
mere end fordoblet i 2023 i forhold til 2022.  Men kombinationen af færre svømmere i 
konkurrenceafdelingen og øgede udgifter til personale har resulteret i at vi kommer ud med et 
underskud. De likvide beholdninger er i 2023 er blevet reduceret fra 938.087 kr. ved årets start til 
565.068 kr. ved årets udgang. 

Regnskab og beretning godkendes. 

 

 

Punkt 4. Behandling af forslag 

Ændringsforslag fra Anne Sørensen  

De forslåede tilføjelser til/ændringer af paragraferne er fremhævet med fed skrifttype. Resultatet af 
afstemningerne er ligeledes fremhævet med fed skrifttype. 

Motivation: Ændring af § 4.5: Forslaget stilles for at understrege, at bestyrelsen lige som alle andre 
frivillige i foreningen arbejder uden nogen form for vederlag eller løn for indsatsen. 
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Nuværende: § 4.5 Medlemmer af bestyrelsen samt æresmedlemmer er kontingentfri. Udnævnelse af 
æresmedlemmer kan foretages af generalforsamlingen efter indstilling fra bestyrelsen. Et æresmedlem 
er livsvarigt medlem af foreningen og er kontingentfri. 

Forslag: § 4.5 Medlemmer af bestyrelsen samt æresmedlemmer er kontingentfri. For 
bestyrelsesmedlemmer gælder dette for 1 svømmeskolehold. Udnævnelse af æresmedlemmer kan 
foretages af generalforsamlingen efter indstilling fra bestyrelsen. Et æresmedlem er livsvarigt medlem 
af foreningen og er kontingentfri.  

Inden afstemning blev det præciseret, at Masters holdet er et konkurrencehold. 

Ændringen af § 4.5 blev vedtaget med 15 stemmer for og 9 stemmer imod. 

Motivation: Ændring af de øvrige paragraffer (5, 7.3, 10 og 12) stilles for at sikre en nutidig beskrivelse 
af frontfiguren i bestyrelsen.  

Forslaget går kort beskrevet ud på, at frontfiguren fremover benævnes forperson i stedet for formand i 
vedtægternes § 5, 7.3, 10 og 12. 

Ændringsforslaget til vedtægternes § 5, 7.3, 10 og 12. blev vedtaget.  

Umiddelbart efter afstemningen blev der blandt deltagerne på generalforsamlingen spurgt om en mand 
må vælge at kalde sig formand frem for forperson. Anne Sørensen, der havde stillet ændringsforslaget, 
blev spurgt, om hun ville være villig til at justere sit ændringsforslag til ” Frontfiguren benævnes 
fremover formand/forkvinde/forperson i stedet for formand” i vedtægternes § 5, 7.3, 10 og 12. Dette 
indvilligede Anne Sørensen i. 

Det justerede ændringsforslag til vedtægternes § 5, 7.3, 10 og 12 blev vedtaget med 23 stemmer 
for og 1 imod. 

§ 5, 7.3, 10 og 12 ændres derfor til følgende: 

§ 5 Foreningen ledes af en bestyrelse, der består af 5 personer, som vælges af generalforsamlingen. I 
lige år vælges 2 personer og i ulige år vælges 3 personer. Alle medlemmer vælges for en 2-årig 
periode. Bestyrelsen konstituerer sig efter generalforsamlingen, med formand/forkvinde/forperson, 
kasserer, og 3 menige medlemmer.  

§ 7.3. Forslag, der ønskes behandlet på generalforsamlingen, skal være 
formanden/forkvinden/forpersonen i hænde senest 14 dage før, og alle forslag samt revideret 
regnskab og bestyrelsens forslag til budget for næste år offentliggøres på foreningens hjemmeside 
senest 7 dage før generalforsamlingen. 

§ 10 Foreningen tegnes som hovedregel af formand/forkvinde/forperson og kasserer i forening. De 
nærmere omstændigheder skal fremgå af foreningens forretningsorden.  

§ 12 Beslutninger  

Vedtagelse af beslutninger i bestyrelsen kræver, at over halvdelen af bestyrelsen stemmer herfor. 
Bestyrelsen er beslutningsdygtig, når mindst 3 medlemmer er mødt. 
Formanden/forkvinden/forpersonen skal være det ene medlem, og i 
formandens/forkvindens/forpersonens fravær skal kassereren være tilstede.  
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Dirigenten konstaterede, at der stadig står Dansk Svømmeunion i vedtægternes § 3 selvom navnet er 
blevet ændret til SVØM Danmark. Dirigenten foreslår at opdatere dette samtidig med 
vedtægtsændringerne. 

 

 

5. Fremlæggelse af næste års budget samt fastsættelse af kontingent 

Budgetforslaget for 2024 blev fremlagt af Maibrit Johansen. 

Det blev fremhævet, at Roskilde Svømning får omkring 100.000 kr. mere i tilskud fra Roskilde 
Kommune i 2024 end i 2023. Bestyrelsen har store forventninger til vores svømmeskoleleder Rikke, og 
tror på, at hun kan booste omsætningen med 100.000 kr. Lønomkostningerne i K-afdelingen vil blive 
reduceret som følge af personalereduktion og K-svømmerne skal betale mere. 

Deltagere på generalforsamlingen spurgte ind til hvor mange medlemmer, der er i Roskilde svømning, 
hvor mange fast-/fuldtidsansatte der er. Lige nu er der ca. 1000 medlemmer. Der er 1 ansat i 30 timer i 
svømmeskolen og 2 fuldtidsansatte i K-afdelingen, men pr. 31.05 vil der kun være 1 fuldtidsansat i K-
afdelingen.  

Der blev spurgt ind til hvad lokale og administration dækker over. Det er leje af svømmehallerne. 

Der blev også spurgt, hvor der skal spares. Der skal spares på udgifter til kurser og tøj. Derudover vil 
der skulle fokuseres mere på fondsansøgninger. 

Forslag til justering af kontingentet: 

Alle svømmeskolehold skal stige med ca. 3,5% 

Kontingentet for k-holdene skal stige som følger:  

Masters holdet: 2600 kr. 

E-holdet: 1000 kr. 

C-holdet: 4600 kr. 

B-holdet: 6000 kr. 

A-holdet: 8000 kr. 

Bestyrelsens forslag blev enstemmigt vedtaget. 

 

6. A. Valg af bestyrelse i henhold til § 5, 

På valg for 2-årig periode er  

Kristian Isaksen, som ikke ønsker genvalg 

Maibrit Johansen, som ikke ønsker genvalg 

På valg for 1-årig periode er  
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Steven Skyt, som ikke ønsker genvalg 

Anne de Maeyer Sørensen og Heine Borch vælges begge for en 2-årig periode, mens Malene Mum 
Trenter vælges for en 1-årig periode. 

Tak til Kristian, Maibrit og Steven for deres store indsats gennem mange år i bestyrelsen.  

 

6. Valg af 2 suppleanter for 1 år 

Mads Caning Nørskov og Peter Tallov Søgaard vælges som suppleanter for 1 år. 

 

7. Eventuelt 

En af deltagerne efterlyser, at stævneplanen for k-afdelingen ligger klar ved sæsonstart, da det er svært 
at motivere svømmerne, hvis ikke de kan deltage i svømmestævner pga. familien har planlagt ferie i en 
stævneweekend. 

En af deltagerne udtrykker utilfredshed med Roskilde Badet. Der bliver lukket for saunaen 1 time inden 
svømmehallen lukker. Nogle svømmeskole hold svømmer til kl. 20.30 i Roskilde Badet, som lukker kl. 
21.00. Medlemmerne på de pågældende hold er utilfredse med, at de ikke får mulighed for at benytte 
en varm sauna, da saunaen er en del af omklædningsfaciliteterne. Deltageren har et ønske om, at 
bestyrelsen vil tage dette problem med til RIU, da dialog med Roskilde Badet ikke har ført til en løsning 
af problemet. 

 

 

Godkendt af dirigenten: 

 

 

________________________ 

           Anne Jørgensen 


